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Zápis z jednání 
Komise pro životní prostředí Rady Kraje Vysočina č. 5/2021 

konaného dne 23. 11. 2021 
 

Přítomni: 

1. Milan Brychta 7. Tomáš Havlík 

2. Zdeněk Ryšavý 8. Hana Hodáčová 

3. Lucie Vichrová 9. Pavel Hájek 

4. Rostislav Habán (místopředseda) 10. Eva Zadražilová 

5. Vladimír Mareček 11. Lubomír Pospíchal  

6. Lenka Koláčná 12. Jan Joneš (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Blanka Lednická (předsedkyně) 2. Jaromír Maštera 

 
Hosté: 

1. Martin Hyský (předseda VSP, zastupitel) 3. Eva Navrátilová (OŽPZ) 

2. Eva Horná (OŽPZ)  

 
Program: 

 
1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu; 

2. Programy Fondu Vysočiny; 

3. Vyhodnocení činnosti komise za rok 2021; 

4. Plán činnosti komise na rok 2022; 

5. Diskuse a různé; 

6. Závěr. 

 
1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu 
Vzhledem k nepřítomnosti předsedkyně komise Blanky Lednické byl vedením komise pověřen 
místopředseda komise Rostislav Habán. Ten přivítal všechny přítomné a hosty, a zahájil 
jednání. Sdělil, že z důvodu současné epidemiologické situace bylo jednání svoláno 
videokonferenčně. Dle počtu přítomných členů (10 členů) konstatoval, že komise je 
usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání, který byl všemi členy schválen. K zápisu 
z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a tento zápis byl všemi přítomnými 
schválen. 
 
Členové komise přijali formou elektronického hlasování v měsíci září 2021 následné usnesení: 
Usnesení 010/EH/2021/Kžp 
Komise pro životní prostředí Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí  
souhrn aktivit a opatření OŽPZ k řešení projevů dlouhodobého sucha dle přílohy č. 1 materiálu 
Kžp-04-2021-04. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 2 se zdrželi). 
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2. Programy Fondu Vysočiny 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Oba programy podrobně okomentovala Eva Navrátilová. OŽPZ připravil návrh výzev programu 
„EKOLOGICKÁ VÝCHOVA 2022“ a programu „ODPADY – OBĚHOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 2022“.  
Realizace podpořených projektů povede k naplňování cílů Krajské koncepce ekologické 
výchovy, vzdělávání a osvěty a cílů Plánu odpadového hospodářství Kraje Vysočina pro období 
2016 až 2025.  
Oba výše zmíněné návrhy budou předloženy ke schválení na zasedání Zastupitelstva Kraje 
Vysočina č. 8/2021 dne 14. 12. 2021. 
 
EKOLOGICKÁ VÝCHOVA 2022 
Jedná o návrh na vyhlášení programu na propagaci environmentálně šetrného chování a 
ochranu životního prostředí s  podporou 15 000 - 75 000 Kč na jeden projekt. Finanční alokace 
programu je 1 mil. Kč. Minimální spoluúčast žadatele je 40 %. Příjemci programu jsou obce, 
svazky obcí, zřizované organizace obcí i kraje, neziskové organizace se zaměřením 
na environmentální vzdělávání a ochranu životního prostředí. Termín vyhlášení – 14. 12. 2021 
zastupitelstvem kraje, příjem žádostí mezi 15. 1. – 15. 2. 2022. 
 
ODPADY – OBĚHOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 2022 
Program se dvěma podprogramy. Podprogram A (Technická infrastruktura, alokace 3 mil Kč) je 
zaměřen na předcházení vzniku odpadů, předcházení znečišťování veřejných prostranství, 
technickou podporu třídění využitelných složek a využívání výrobků z recyklovaných materiálů. 
Podprogram B (Dokumentace, alokace 1 mil Kč) je zaměřen za spolufinancování dokumentací 
k projektům na modernizaci, intenzifikaci stávajících třídicích linek, sběrných dvorů a 
překládacích stanic a budování nových třídicích linek, sběrných dvorů a překládacích stanic. 
Vlastní realizace bude financována především z nového operačního programu EU. 
Rozpětí dotace 20 000 – 100 000 Kč. Minimální spoluúčast žadatele bude 50 %. Do každého 
podprogramu může žadatel předložit jednu žádost. Termín vyhlášení – 8. 2. 2022 
zastupitelstvem kraje, příjem žádostí mezi 10. 3. – 15. 2. 2022. 
 
Rostislav Habán vznesl dotaz v rámci navrhovaného GP Odpady - oběhové hospodářství 2022 
ve věci čistota intravilánu měst a obcí. Eva Navrátilová sdělila, že toto vzniklo na základě 
podnětu a zkušeností měst a obcí a tematicky to zapadá do čistoty životní prostředí a okolí. 
  
Ze strany členů komise nebyly vzneseny žádné připomínky na úpravu návrhu výzev programu 
„EKOLOGICKÁ VÝCHOVA 2022“ a programu „ODPADY – OBĚHOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 2022“. 
 
Usnesení 011/05/2021/Kžp 
Komise pro životní prostředí Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 

 radě kraje, aby doporučila zastupitelstvu kraje vyhlásit program „EKOLOGICKÁ VÝCHOVA 
2022“ dle materiálu Kžp-05-2021-02, př. 1. 

 radě kraje, aby doporučila zastupitelstvu kraje vyhlásit program „ODPADY – OBĚHOVÉ 
HOSPODÁŘSTVÍ 2022“ dle materiálu Kžp-05-2021-02, př. 2. 

Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
3. Vyhodnocení činnosti komise za rok 2021 
4. Plán činnosti komise na rok 2022 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál - návrh plánu činnosti komise na rok 
2022. tento návrh okomentoval podobně Jan Joneš. Je připraven v podobné struktuře jako pro 



 

Číslo jednací: KUJI 109718/2021 
 

Číslo stránky 3 

rok 2021. Jednání komise budou tematicky zaměřená. Program bude doplňován o aktuální úkoly 
a problémy v samostatné působnosti kraje, zejména podle stavu zpracování koncepčních  
a dalších materiálů, které budou řešeny na zasedání komise. Těmito materiály budou zejména: 

 aktualizace Strategie rozvoje kraje; 

 návrhy programů Fondu Vysočiny; 

 ostatní dotační programy Kraje Vysočina v gesci OŽPZ; 

 aktualizace koncepčních materiálů v gesci OŽPZ; 

 informace o výstavách a seminářích nebo konferencích s účastí OŽPZ. 
Každý člen komise může navrhnout projednání dalšího tématu, popis problému a návrh řešení, 
předá nejméně 14 dní před jednáním komise prostřednictvím tajemníka předsedovi komise 
(ve smyslu čl. 2 odst. 4 jednacího řádu). 
 
Tematická zaměření komise: 

 zasedání [únor 2022] 
o Programy Fondu Vysočiny. 

 zasedání [duben 2022]  
o Řešení problematiky vodního hospodářství v Kraji Vysočina. 
o Řešení problematiky lesního hospodářství v Kraji Vysočina. 
o Programy Fondu Vysočiny. 

 zasedání [červen 2022]  
o Výjezdní zasedání. 
o Řešení problematiky ochrany přírody a krajiny v Kraji Vysočina. 
o Řešení problematiky ekologické výchovy v Kraji Vysočina. 
o Projekty ze strukturálních fondů v oblasti životního prostředí. 

 zasedání [září 2022]  
o Řešení problematiky ochrany ovzduší v Kraji Vysočina. 
o Řešení problematiky odpadového hospodářství v Kraji Vysočina. 

 zasedání [říjen/ listopad 2022]  
o Programy Fondu Vysočiny. 
o Vyhodnocení činnosti komise za rok 2022. 
o Plán činnosti komise na rok 2023. 

 
K návrhu plánu činnosti se rozvinula diskuse, hovořilo se o těchto konkrétních tématech: 

- Využití Grean Deal, fotovoltaiky a větrných elektráren. 
- Adaptační strategie na změnu klimatu – akční plán kraje na změnu klimatu zahrnout do 

plánu činnosti komise.  
- V rámci diskuse o klimatickém plánu použít jako možný vzor klimatický plán Libereckého 

kraje. 
- Problematika klimatické změny a zadržování vody v krajině, nové impulsy, jak to řeší i 

jiné kraje v ČR 
- Enviromentální standardy příspěvkových organizací Kraje Vysočina.  
- Stanovisko kraje k výstavbě větrných  a slunečních elektráren v obcích. Eva Horná 

uvedla, že není vytvořený semafor (vytipována místa, kde možné je a kde není stavět), 
každou žádost tak kraj posuzuje a hodnotí individuálně. Martin Hyský sdělil, že kraj není 
oprávněn zasahovat do samosprávných kompetencí obcí. Zmínil však posun technologií 
oproti minulosti - nové technologie jsou schopny eliminovat rizika. Fotovoltaiku 
nepovažuje v podmínkách Kraje Vysočina za maximálně efektivní řešení. Větrná energie 
je z tohoto pohledu o něco efektivnější. Doporučil ověřovat si bonitu firem, které tyto 
žádosti nabízí. Doporučuje sázet na silné a ověřené dodavatele, které na trhu působí 
dlouhodobě. 

V průběhu bodu se k jednání připojil člen komise Lubomír Pospíchal a z následného jednání se 
omluvila členka komise Lucie Vichrová. 
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Závěr diskuse: Jan Joneš upraví návrh plánu činnosti tak, že na zasedání komise v únoru 2022 
bude zařazeno téma „Řešení problematiky klimatické změny v Kraji Vysočina“. Dále na 
únorovém zasedání bude k této problematice Martin Hyský prezentovat výstupy z Výboru pro 
rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21. 
 
Usnesení 012/05/2021/Kžp 
Komise pro životní prostředí Rady Kraje Vysočina 
doporučuje  
radě kraje schválit Plán činnosti Komise pro životní prostředí Rady Kraje Vysočina na rok 2022 
podle přílohy č. 1 materiálu Kžp-05-2021-04, upr. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Diskuse a různé  
V diskusi se hovořilo o těchto tématech: 

- Četnost zasedání komise. 
- Fond Vysočiny – program v oblasti vodního hospodářství. Martin Hyský a Eva Horná 

uvedli, že daný program se připravuje (stavby a projektová dokumentace) a bude vypsán 
na začátku roku 2022 s celkovou alokací 88 milionů Kč. Žadateli budou moci být spolky, 
nikoliv fyzické osoby.  

- Grean Deal – zkušenosti z ostatních krajů. 
 
 
Termín příštího zasedání komise bude stanoven po dohodě s  předsedkyní komise a členům 
rozeslán emailem. 
 
 
6. Závěr 
Závěrem místopředseda poděkoval všem přítomným za aktivní účast, popřál všem pevné 
zdraví, a ukončil zasedání. 
 
 
Ing. Rostislav Habán 
místopředseda Komise pro životní prostředí Rady Kraje Vysočina 
 
 
Ing. Jan Joneš 
tajemník Komise pro životní prostředí Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Kateřina Svobodová dne 27. 11. 2021. 


